
De CO2-uitstoot van 2022 

Met de doelstelling om na 2023 CO -neutraal te kunnen produceren zou Heijmans voldoen aan 

de geprojecteerde science based target van COP21 die vraagt om een lineaire reductie van CO -

uitstoot van meer dan 4,2% per jaar. In 2022 hebben we een reductie van 6,9% bereikt (scope 1 

en 2) ten opzichte van 2021. Over 2021 en 2022 samen een 

reductie van 13,2%. We hanteren het Green House Gas 

(GHG)-protocol voor het in kaart brengen van onze footprint 

en rapporteren hier ook jaarlijks over in de GHG-rapportage. 

In dit protocol wordt uitgegaan van scope 1, 2 en 3 emissies. 

De strategie van Heijmans om de uitstoot van CO terug te 

brengen bestaat uit het vergroten van de hoeveelheid zelf 

opgewekte duurzame energie, het verbeteren van de 

energie-efficiency van de productie en tenslotte het 

hoogwaardig compenseren van het restant van de scope 1- en 2-emissies.  

De ontwikkeling van de scope 1- en 2-emissies in de afgelopen jaren is weergegeven in de 

onderstaande tabel. Hier kun je per kwartaal zien welke emissies we in dat kwartaal hebben 

uitgestoten en welk deel van scope 1 en 2 dit betreft. Ook zie je het wegvallen van de 

asfaltcentrales.  

 

 

Scope 1-emissies  

Een belangrijke component van de scope 1-uitstoot van CO is het eigen wagenpark. Door het 

gevoerde beleid daalt de CO -uitstoot al enkele jaren. We hebben hier nog een extra impuls aan 

gegeven met het besluit om vanaf 1 januari 2023 alleen nog elektrische leaseauto’s met geel 

kenteken toe te staan en de langlopende contracten in te korten. Wel is er een uitsteleffect door 

de langere levertijd van de elektrische auto’s en zien we na Corona weer een toename van het 

aantal gereden kilometers. Daar waar elektrificatie nog geen optie is (deel van de grijze 

kentekens) wordt ingezet op de toepassing van HVO (biodiesel), hetgeen een reductie van de CO -

uitstoot oplevert van circa 90% ten opzichte van reguliere diesel. De dekking van tankstations 

waar HVO getankt kan worden is echter nog onvoldoende. Ten aanzien van de uitstoot van CO 

op de bouwplaatsen is met name het materieel dat nu nog op diesel functioneert debet.  

We hebben daarom een intensief investeringsprogramma opgezet voor het emissieloos maken 

van het machinepark en materieel. Leveringsproblemen en nog lopende innovatieprojecten om 

met name groot materieel met behoud van specificaties te elektrificeren, spelen hierbij soms 

een vertragende rol.   



Scope 2-emissies  

De inkoop van gas en elektriciteit vormt normaal gesproken het grootste deel van de CO -

emissies binnen scope 2. Sinds enkele jaren heeft Heijmans de elektriciteit echter volledig 

vergroend, waardoor de uitstoot hiervan verwaarloosbaar is. Daarnaast wekken we zelf ook 

energie op. De 

hoeveelheid zelf 

opgewekte energie op 

kantoren is de 

afgelopen jaren 

toegenomen. In totaal 

hebben de Heijmans-

panden de afgelopen 

jaren al circa 300 

MWh aan elektriciteit 

geproduceerd. De komende jaren wordt dit verder uitgebreid, door bijvoorbeeld parkeerplaatsen 

te gaan gebruiken voor energieopwekking. Dit is in lijn met de verwachte stijging van het 

elektriciteitsgebruik door elektrificatie van het wagenpark en materieel.  

Ten slotte is dit jaar voor het eerst ook groen gas ingekocht wat voor een verdere reductie in 

scope 2 heeft gezorgd.  

Scope 3-emissies  

De emissies van scope 3 zijn onder te verdelen in upstream en downstream. De upstream-

emissie is vooral te beïnvloeden door het maken van de juiste materiaalkeuzes en door 

duurzaam in te kopen. Vaak is hierbij de invloed minder direct dan bij de scope 1-2 emissie als 

het gaat over ambitie, concurrentie en betaalbaarheid.  

De downstream-emissie wordt vooral 

veroorzaakt door de uitstoot die de 

geproduceerde producten nog hebben 

na verkoop of oplevering aan onze 

klanten. Dit zijn in het geval van 

Heijmans vooral opgeleverde woningen 

en utiliteitsgebouwen. Hoewel we via 

Vastgoed bij woningen vaak wel directe 

invloed kunnen uitoefenen op de 

specificaties van het product, zijn we bij 

utilitaire gebouwen veel afhankelijker 

van de ambities van onze klanten. Als 

indicator voor de scope 3 downstream-emissies meten we de gemiddelde CO -uitstoot van de 

opgeleverde woningen. Dit is één van onze kpi’s gekoppeld aan bankconvenanten. Voor 2022 

zijn we uitgekomen op 932 kg CO per jaar per opgeleverde woning. Daarmee realiseren wij al 

een reductie van 34% ten opzichte van de basis zoals die in het bankconvenant in 2020 is 

afgesproken (1409 kg CO per opgeleverde woning per jaar). Dit terwijl de doelstelling in het 

convenant voor 2024 op 30% staat. Ten opzichte van 2021 betekent dit een reductie van 9% 

(1021 kg CO per opgeleverde woning per jaar). De verwachting is dat door de aangescherpte 

ambitie voor het ontwikkelen van woningen deze indicator de komende jaren verder blijft 

dalen.  



Voor het in kaart brengen van de scope 3 upstream is een vertaalslag gemaakt van de 

inkoopspend en de verschillende te onderscheiden categorieën naar een inschatting van de CO -

uitstoot per categorie. Dit geeft een eerste indicatie van de grootte van een aantal belangrijke 

elementen van de scope 3 upstream, maar dit is een eerste inschatting en dit zal de komende 

jaren nog verder verfijnd en vervolledigd moeten worden.  

 

Onder meer door het uitvoeren van ketenanalyses en het verbeteren van de meetsystematiek 

voor materialen en diensten in Nederland. Vanuit het GHG-protocol kan de vertaalslag gemaakt 

worden naar de specifieke categorieën. Voor verschillende productgroepen zoals asfalt, beton en 

afval zijn er roadmaps/verbeterprogramma’s om de CO -uitstoot in de komende jaren verder 

terug te dringen.  

  



Reductie-oplossingen Scope 1 en 2  

Mobiliteit Vanaf 2023 kunnen medewerkers voor een leasecontract alleen nog kiezen voor 

elektrische personenauto’s. De huidige leasecontracten van brandstofauto’s op geel kenteken 

die nog lopen tot na 2025, korten we in tot een uiterlijke einddatum van 31 december 2025. 

Daarnaast zijn in het eerste kwartaal van 2022 alle berijders van grijze kentekenbussen die HVO 

100 kunnen tanken, verzocht om biodiesel te tanken. Van alle gele kentekens binnen Heijmans, 

circa 2.600 voertuigen in totaal, zijn er nu ongeveer 600 elektrisch. Van alle nieuw bestelde 

auto’s was 55,8% elektrisch.  

Materieel Op steeds meer projecten worden strenge eisen gesteld ten aanzien van de stikstof- en 

fijnstofemissies. Naast CO -reductie moet Heijmans daarom ook aandacht geven aan deze 

emissies en is het nodig om materieel aan te passen. Een tussentijdse optie is het aanbrengen 

van nabehandelingssystemen op het materieel. Voor de langere termijn is het noodzakelijk om 

meer elektrisch aangedreven materieel te gebruiken. In deze ontwikkeling helpt het als 

opdrachtgevers de aanschaf van elektrisch materieel stimuleren. Intussen zijn er diverse kleine 

materieelstukken op elektrische aandrijving beschikbaar. Ook groter elektrisch aangedreven 

materieel is dit jaar aangeschaft. Van kettingzaag en trilplaat tot graafmachine en heftruck: 

waar mogelijk nemen we afscheid van verbrandingsmotoren en schakelen we over op accu’s.  

Bouwplaatsen De toename van elektrisch materieel en vervoer heeft ook consequenties voor de 

bouwplaatsen waar laadfaciliteiten moeten worden gerealiseerd. Aandachtspunt daarbij is dat 

de elektriciteitsvoorziening op de bouwplaats daarop toegerust moet zijn. Om voldoende 

vermogen te kunnen leveren, maken we regelmatig gebruik van accupakketten tot wel 500 kW. 

Daarnaast hebben we in het tweede kwartaal besloten om alle kleine aggregaten tot 35 kVA 

hybride uit te voeren (met een accu en een kleine dieselmotor) en alle aggregaten te tanken 

met HVO 100. Om de druk op het milieu en op de schaarse ruimte te beperken, werken we op 

verschillende binnenstedelijke bouwplaatsen met zogenaamde hubs. Vanaf deze locaties, buiten 

het stadscentrum, vindt geconcentreerde distributie plaats van goederen en materialen.  

Kantoren Hoewel de footprint van de Heijmanskantoren beperkt is, hebben we de afgelopen 

jaren toch verschillende maatregelen genomen om deze verder te verminderen. Op de kantoren 

waar dat mogelijk was, zijn inmiddels zonnepanelen geplaatst. Ook is er dit jaar een investering 

gedaan om de nog bestaande TL-verlichting te vervangen door ledverlichting. Als volgende stap 

kijken we of er nog aanpassingen aan de verschillende kantoorlocaties gedaan kunnen worden, 

als gevolg van het aangepaste beleid van thuiswerken en de daarmee samenhangende 

bezettingsgraad op onze kantoren.  

 


